

خالد حنفي يستقبل وفد اقتصادي فرنسي رفيع المستوى: خارطة طريق نحو رفع العلاقات الاقتصادية في "القطاعات التكنولوجية والطيران"



من جانبه شكر رئيس جمعية أرباب العمل الفرنسية (MEDEF)، ROUX DE BEZIEUX GEOFFROY، أمين عام اتحاد الغرف العربية على حسن الاستقبال، مؤمناً بالعلاقات القائمة بين البلدان العربية وفرنسا والتي نأمل أن تتعاضد في المرحلة القادمة.

واعتبر أنّ منظمة أرباب العمل الفرنسية MEDEF، تضمّ أعضاء من العديد من البلدان العربية الناطقة بالفرنسية مثل تونس والمغرب والجزائر ولبنان وكذلك من جمهورية مصر العربية، مما يساعد بالتالي على نسج علاقات اقتصادية قوية مع هذه البلدان وسائر البلدان العربية التي تشهد في السنوات الأخيرة نهضة اقتصادية غير مسبوقة.

ووجه ROUX DE BEZIEUX GEOFFROY دعوة إلى أمين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي لإجراء زيارة إلى مقر MEDEF في العاصمة الفرنسية باريس، وقد وعد بتلبية الدعوة في أقرب فرصة ممكنة وذلك في شهر كانون الأول المقبل وذلك تزامناً مع زيارته إلى باريس للمشاركة في اجتماعات غرفة التجارة العربية الفرنسية.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)

زار وفد رفيع المستوى من جمعية أرباب العمل الفرنسية (MEDEF)، برئاسة ROUX DE BEZIEUX GEOFFROY، مقر اتحاد الغرف العربية في بيروت، حيث كان أمين عام الاتحاد الدكتور خالد حنفي، في استقبال الوفد. ورحب أمين عام الاتحاد في مستهل اللقاء بالوفد، مثنياً على العلاقات التاريخية التي تجمع البلدان العربية وفرنسا.

وقدم د. خالد حنفي نبذة عن اتحاد الغرف العربية الذي تأسس عام 1951، والدور الذي يلعبه منذ تأسيسه على صعيد تعزيز العلاقات الاقتصادية بين البلدان العربية ومع التكتلات الاقتصادية العالمية من خلال الغرف العربية والأجنبية والمشاركة "حيث توجد 16 غرفة عربية أجنبية مشتركة من بينها الغرفة التجارية العربية - الفرنسية التي تأسست عام 1970، ولعب منذ تأسيسها دوراً محورياً على صعيد تنمية وتعزيز العلاقات التجارية والتعاون الصناعي والمالي والسياحي والزراعي بين صناعات القرار الاقتصادي في فرنسا والبلاد العربية. كما تسعى الغرفة التجارية العربية الفرنسية إلى القيام بتعزيز وتشجيع ورعاية أية نشاطات تخدم أهداف الغرفة ومن شأنها تدعيم التعارف والتفاهم بين فرنسا والدول العربية".

ولفت الأمين العام إلى أنّ "هناك تعاون وثيق بين اتحاد الغرف العربية، وجمعية أرباب العمل الفرنسية MEDEF، التي تعتبر من المنظمات الاقتصادية الفاعلة في فرنسا، وهناك رغبة حقيقية بتعزيز التعاون في المرحلة القادمة، من خلال توقيع مذكرات التفاهم والتعاون التي من شأنها رفع مستوى التعاون الاقتصادي بين البلدان العربية وفرنسا".

ودعا حنفي إلى "بناء شراكة اقتصادية حقيقية بين فرنسا والبلدان العربية، حيث يجب علينا أن نبدأ وضع خارطة طريق والأسس التي تقودنا نحو رفع مستوى العلاقات الاقتصادية، خصوصاً في القطاعات الواعدة والقطاعات التكنولوجية وقطاع الطيران وغيرها من القطاعات التي من شأنها أن ترفع مستوى العلاقات الاقتصادية إلى المستوى المأمول".

وقال: "هناك تحديات كبيرة خصوصاً في ظل الأوضاع والظروف التي يعيشها العالم منذ تفشي جائحة كورونا ومن ثم الحرب الروسية - الأوكرانية، وبالتالي تحتم كل هذه التحديات أن تسارع في تطوير علاقاتنا بما يخدم بلداننا وشعبنا ومجتمعنا ومصالحنا المشتركة".



Khaled Hanafi Receives a High-Level French Economic Delegation: A Road Map towards Raising Economic Relations in the “Technology and Aviation Sectors”

A high-level delegation from the French Employers Association (MEDEF), headed by ROUX DE BEZIEUX GEOFFROY, visited the headquarters of the Union of Arab Chambers in Beirut, where the Secretary-General of the Union, Dr. Khaled Hanafi, received the delegation.

At the beginning of the meeting, the Secretary-General of the Union welcomed the delegation, appreciating the depth of the historical relations between the Arab countries and France.

Dr. Khaled Hanafi presented an overview of the Union of Arab Chambers, which was founded in 1951, and the role it has played since its founding in terms of strengthening economic relations between Arab countries and with global economic blocs through the Arab, foreign, and joint chambers, where there are 16 joint Arab-foreign chambers, including the Arab-French Chamber of Commerce. Established in 1970, since then it has played a pivotal role in developing and strengthening trade relations and industrial, financial, tourism, and agricultural cooperation between economic decision-makers in France and the Arab countries. The Arab-French Chamber of Commerce also seeks to promote, encourage, and sponsor any activities that serve the objectives of the Chamber and would strengthen acquaintance and understanding between France and the Arab countries.

The Secretary-General pointed out “There is close cooperation between the Union of Arab Chambers and the French Employers Association MEDEF, which is considered one of the active economic organizations in France. There is a real desire to strengthen cooperation in the next stage, through the signing of memorandums of understanding and cooperation that will raise the level of economic cooperation between Arab countries and France.”

Hanafi called for “building a real economic partnership between France and the Arab countries, as we must begin developing a road map and the foundations that will lead us towards raising the level of economic relations. Especially in the promising sectors, the technological sectors, the aviation sector, and other sectors that would raise the level of economic relations to the desired level.”

He said: “There are great challenges, especially in light of the conditions and circumstances that the world is experiencing since the outbreak of the Corona pandemic and then the Russian-Ukrainian war. Therefore all of these challenges



necessitate that we accelerate the development of our relations in a way that serves our countries, our peoples, our societies, and our common interests.”

For his part, the President of the French Employers Association (MEDEF), Roux de BEZIEUX GEOFFROY, thanked the Secretary-General of the Union of Arab Chambers for the warm reception, noting the existing relations between Arab countries and France, which we hope will increase in the next stage.

He considered that the French employers’ organization MEDEF includes members from many French-speaking Arab countries such as Tunisia, Morocco, Algeria, and Lebanon, as well as from the Arab Republic of Egypt. This thus helps to build strong economic relations with these countries and other Arab countries that have witnessed an unprecedented economic renaissance in recent years.

The ROUX DE BEZIEUX GEOFFROY extended an invitation to the Secretary-General of the Union, Dr. Khaled Hanafi, to pay a visit to the MEDEF headquarters in the French capital, Paris. He promised to respond to the invitation as soon as possible next December, coinciding with his visit to Paris to participate in the meetings of the Arab-French Chamber of Commerce.

Source (Union of Arab Chambers)

